
                    
                                           PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/2014

z XXXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 14 kwietnia 2014. w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.05. 

                                Ad.1.  Otwarcia XXXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji: radnego sejmiku 
województwa świętokrzyskiego Krzysztofa Dziekana, radnego  powiatu Jerzego Kordosa,  radnych 
Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji radni:  Józef Zych, Jacek Żółtak .
Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
   1.Otwarcie XXXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
  2.Przyjęcie porządku XXXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
  3.Przyjęcie Protokołu z  XXXII Sesji Rady Gminy.
  4.Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXII Sesji Rady Gminy   
    Solec-Zdrój.
  5.Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
  6.Interpelacje i zapytania radnych. 
  7. Uchwała  zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego 
     w Zborowie.
  8. Uchwała w sprawie  przyjęcia Programu Pomocy de minimis udzielanej 
    przedsiębiorcom tworzącym nowe miejsca pracy na terenie  Gminy Solec- 
    Zdrój.
  9. Uchwała w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku w  
    Gminie Solec-Zdrój.
10. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na  
      2014 rok.
11. Uchwała w sprawie określenia zasad przyznawania, przekazywania i  
       rozliczania dotacji podmiotowych dla instytucji kultury, dla których  
       organem założycielskim jest Gmina.
12. Sprawozdanie w realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013 rok.
13.Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
      Solcu-Zdroju za 2013 rok.
14. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 
      pozarządowymi za  2013 rok.
15. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2013 rok.
16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
17. Wolne wnioski i zapytania.
18. Zakończenie obrad.
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.               
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  XXXII Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XXXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.



                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.                               
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Jan Żubrowski:
- Na poprzedniej sesji pytał o sytuację szpitala w Busku. Oczekuje na odpowiedź w tej sprawie.
- Otrzymał odpowiedź na pytanie dotyczące dalszych losów  poczty w Solcu, z której wynika, że 
dyrekcja poczty nie planuje zamknięcia placówki . 
- 4 kwietnia br. odbyło się spotkanie w sprawie strategii rozwoju turystycznego naszej gminy. Pyta, 
kiedy będą realizowane takie przedsięwzięcia jak deptak na ul. 1 Maja czy ścieżka rowerowa z Solca 
przez Piasek Mały do Buska?
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Trzy drogi gminne dł. około 400 m tj. Czerwone Doły, do Świecha i do Stępnia kiedy będą robione?
- Ludzie oczekują drogi od Biskupka do Zwierzyńca.
- do radnego powiatu: Czy wiadomo coś na temat drogi Zborów – Żuków?
- Przypomina o zamontowaniu znaku ograniczającego tonaż do 10 t na drodze Żuków – Zborów.
- Przy drodze na wysokości chodnika jest kamień , który trzeba wyrównać równiarką.
- Radny Włodzimierz Grabda:
- Uważa, że w pierwszej kolejności należy budować drogi do posesji a później pozostałe.
- do powiatu: Zamulona jest Struga obok  Magdziarza i Grabdy.
Radny Józef Nowak:
- Naprawić drogę Sułkowice – Kików.
- Znaki ustawione na odcinku drogi Zborów – Pułanki eliminują teren zabudowany. Kontrole  policyjne
nakładają mandaty na kierowców za przekroczenie prędkości a nie powinni.
Radny Czesław Zeliasz:
- Bardzo zanieczyszczona jest Struga Piestrzecka wzdłuż drogi od szkoły na Błonie.
- Poprawić drogi po zakończonych pracach kanalizacyjnych.
Radny Stanisław Żelazny:
- do powiatu: Pogłębić rowy przy drodze Świniary – Włosnowice.
- Dokończyć zbieranie piachu przy chodnikach.
Radny Jan Powroźnik:
- Czy w szkołach znajdują się krzyże? Jeżeli nie Wójt powinien zarządzić, aby zostały powieszone.
Radny Adrian  Babiarz:
- Wyczyścić Strugę Piestrzecką.
- Naprzeciwko kościoła zamontować barierki.
- Czy będzie dokończona droga Piestrzec – Zborów?
Radny Stanisław Doktór:
- Co z drogą krajową?
- Chodnik w Wełninie.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Sprawdzić stan techniczny hydrantów.
Radny Stanisław Żelazny:
- Czy coś wiadomo na temat regulacji cieków?

              Ad.7. Przewodniczący  Czesław Stępień  poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady  Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji.
       Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie punktu przedszkolnego w Zborowie.
 Nikt z radnych nie zgłosił uwag pod jej adresem.
Poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów:



Za przyjęciem – 13 radnych,
Przeciw – 0 radnych,
Wstrzymało się – 0 radny.
Uchwała Nr XXXIII/186/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w 
Zborowie– w załączeniu.
                       Ad.8. Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Pomocy de 
minimis i poddał ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  XXXIII/187/2014 w sprawie przyjęcia Programu Pomocy de minimis udzielanej 
przedsiębiorcom tworzącym nowe miejsca pracy na terenie gminy Solec-Zdrój  – w załączeniu.

Ad.9. Nie budziła żadnych zastrzeżeń uchwała  w sprawie zmiany Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku. 
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr XXXIII/188/2014 w sprawie  zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku  w 
Gminie Solec-Zdrój – w załączeniu.
                       Ad.10.  Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie dokonania zmian w
budżecie gminy na 2014 rok. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń . Poddana pod 
głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13 radnych,
Przeciw – 0 radnych, 
 Wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XXXIII/189/2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2014 r. – w
załączeniu.
                       Ad.11. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie określenia zasad 
przyznawania, przekazywania i rozliczania dotacji podmiotowych dla instytucji kultury, dla których 
organem założycielskim  jest Gmina. Poddana pod głosowanie uchwała  otrzymała następującą ilość 
głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXXIII/190/2013 w sprawie określenia zasad przyznawania, przekazywania i rozliczania 
dotacji podmiotowych dla instytucji kultury, dla których organem założycielskim jest Gmina  – w 
załączeniu.
                     Ad.12. Kierownik GOPS Stefania Bartnik przedstawiła sprawozdanie z realizacji zadań z 
zakresu wspierania rodziny za 2013 r. 
Zdaniem radnego Włodzimierza Grabdy  otrzymane środki   powinny być przekazane na pomoc  
finansową dla rodzin a nie na zatrudnienie pracownika.
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że otrzymane środki są dotacją celową i nie mogą być przeznaczone na 
inny cel niż wskazany w decyzji .
Sprawozdanie – w załączeniu.
                      Ad. 13. Kierownik GOPS Stefania Bartnik  przedstawiła sprawozdanie z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 2013 rok.
Nawiązując do sprawozdania Radny Włodzimierz Grabda stwierdził, że rodziny zastępcze często 
powstają po to, aby zarobić pieniądze.
Pani Stefania Bartnik wyjaśniła, że asystent rodziny zatrudniony jest po to, aby dzieci pozostawały w 
naturalnej rodzinie a nie trafiały do zastępczych.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                       Ad.14. Kierownik referatu Edyta Patrzałek odczytała sprawozdanie z realizacji programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi za 2013 r.
Sprawozdanie – w załączeniu.



                        Ad.15. Wójt Adam Pałys przedstawił w skrócie ocenę  zasobów pomocy społecznej za 
2013 r. Szczególne podziękowania skierował pod adresem proboszcza Parafii Solec-Zdrój, który 
prowadzi pomoc żywnościową dla rodzin potrzebujących , sprowadzając duże ilości artykułów 
żywnościowych z Banku Żywności.
Sprawozdanie – w załączeniu.
                       Ad.16. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  Krzysztof Dziekan:
- W sprawie budowy drogi krajowej nr 79 składał pięć interpelacji, niestety bezskutecznie.
-  Odczytał odpowiedź od Marszałka Województwa w sprawie regulacji cieków wodnych na terenie 
gminy Solec-Zdrój, z której wynika, że w najbliższym czasie nie będą  prowadzone żadne prace 
konserwacyjne. Trwają natomiast prace nad aktualizacją koncepcji regulacji cieków.
Według radnego Jerzego Łukasiewicza mieszkańców interesuje efekt zgłaszanych interpelacji. Uważa, 
że należy wystąpić z wnioskiem o zezwolenie na odstrzał bobrów.
Radny powiatu Jerzy Kordos:
- W najbliższych dniach odbędzie się przetarg na budowę drogi Zborów – Żuków.
- Kamienie na zakręcie drogi przeznaczone są pod dywanik asfaltowy i będą równane przy jego 
wykonywaniu.
- W sprawie ustawienia dodatkowych znaków drogowych należy się najpierw dobrze zastanowić, czy 
rzeczywiście są potrzebne.
- Przy kopaniu rowów wskazane jest też założenie przepustów. Niestety, musieliby to robić rolnicy we 
własnym zakresie.
- Wystąpił z wnioskiem o utwardzenie poboczy przy drodze i odmulenie rowów. Prace te są 
uzależnione od posiadanych środków finansowych.
- Będzie interweniował w sprawie wyczyszczenia rzeki w Piestrzcu.
- Remont drogi do Sułkowic uzależniony jest od posiadania funduszy.
- Zawnioskuje o montaż barierek przy kościele.
- Wniosek o barierki w Zagajowie został odrzucony .
- Budowa drogi przez Wełnin  planowana jest w latach 2014 – 2016.
- Czyszczenie poboczy jest już rozpoczęte.
Wójt Gminy Adam Pałys:
- Strategia rozwoju turystycznego Gminy jest w trakcie opracowywania. Planowany jest między innymi
deptak na ul. 1 Maja oraz ścieżka rowerowa. Zadania planowane są ze środków unijnych w ramach 
przynależności gminy Solec do klastra Krasnobród – Rymanów – Solec-Zdrój.
- Łącznie będzie wykonanych 1600 – 1700 mb dróg do posesji.
- Nie ma potrzeby ustawiania znaku ograniczającego tonaż do 10 t przy drodze Zborów-Żuków, 
ponieważ znaki te są ustawione na drogach wjazdowych od Zielonek i Stopnicy.
- Kamień na łuku drogi będzie wyrównany przy okazji budowy drogi Zborów – Żuków. Jest już 
ogłoszony przetarg.
- Odbędzie się przegląd stanu technicznego hydrantów.
- W sprawie Strugi w Piasku będzie złożony wniosek.
- Jeżeli przepisy pozwalają na zwiększenie prędkości to nie należy przyjmować mandatów, jeżeli są 
niesłusznie nakładane.
- Odbędzie się przegląd dróg w gminie.
- Wystąpi do powiatu  w sprawie usunięcia resztek piachu po zimie.
- W gminie jest dużo miejsc w których należałoby założyć oświetlenie uliczne, nie tylko w Ludwinowie.
- Wójt nie może zarządzić powieszenia krzyży w szkołach. W tej sprawie rodzice powinni rozmawiać  
np. z nauczycielami na wywiadówkach.
- Wystąpi o barierkę przy rowie.
- Jest mało prawdopodobne, aby w tym roku była robiona droga Piestrzec – Zborów.
- Ścieżki rowerowe są bardzo potrzebne w gminie. Jeżeli powstaną drogi będą odpowiednio 
oznakowane.



                Ad.17. W wolnych wnioskach głos zabrali:
- Pan Zdzisław Majczak: 
-Kiedy będzie droga na Strażnik?
Wójt: Jest już po przetargu na tę drogę.
Pani Teresa Janusiewicz:
-  Co z drogą pokanalizacyjną?
- We Włosnowicach nie można dojechać do lasu ponieważ nie ma zrobionej drogi.
Pan Zdzisław Juszczyk:
- Wokół boiska gminnego ma być remont. Jakie będą  wymiary boiska? Uważa, że należy przesunąć 
ogrodzenie od strony trybun o 1 m w stronę południową, aby poprawić bezpieczeństwo.
Pan Stanisław Grochowski:
- Część drogi z Gadawy do Piasku nie ma rowu co powoduje, że droga na skrzyżowaniu jest zalewana 
wodą. Zrobić mostki na drogi łączące się z drogą na Gadawę.
Wójt: W tej sprawie zostanie wysłany wniosek  do powiatu.
Pan Waldemar Korniłowicz:
- Konieczny jest remont chodnika przy ul. Krakowskiej obok p. Barańskiego oraz przy ul. Partyzantów.
Pani Krystyna Liwara:
- Zabezpieczyć figurkę z Zagórzanach.
Pani Kopeć Mieczysława:
Pobocza przy drodze Sułkowice – Kików są wyższe od drogi. Należy je  wyrównać.
Pan Stanisław Kokoszka:
- Na drodze pomiędzy Chinkowem a Zagajowem wyrwany jest znak.
Pan Stanisław Doktór:
- Zwrócił się do sołtysa wsi Solec o 3 zestawy kamienia na remont  drogi na oczyszczalnię. 
Z-ca Wójta Artur Cygan zwrócił się do sołtysów i radnych o nadzorowanie wywozu kamienia na drogi. 
Powinni potwierdzać nie tylko dostawę kruszywa ale i jego rozplantowanie.
                      Ad.18. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  
dokonał zamknięcia XXXIII  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Czesław Stępień 
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